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Vážení spoluobčané,
letošní velmi teplé léto již pomalu končí, slu-
níčka jsme si jistě každý z nás užili dostatečně 
a  věřím, že i  odpočinek Vám všem prospěl. 
Od  začátku roku se na  obecní úřad obrátilo 
již několik našich spoluobčanů, kterým došla 
nebo dochází voda ve starých studnách, s žá-
dostí o  připojení na  obecní vodovodní řad. 
Zdroje pitné vody, kterými Bukovinka a Buko-
vina disponují, zatím velké sucho stíhají, avšak 
i tak je nutné situaci řešit. Obec Bukovina žádá 
tento rok o dotace na vybudování nového prv-
ního vrtu ve  svém katastru a  naše obec chce 
posílit vodní zdroje novým vrtem v Černém lese 
na tenisových kurtech. Na tento plánovaný vrt 
se pokusíme získat dotace ze státních fondů. 
Každý z nás by si měl uvědomit, že voda je jed-
nou z nejdůležitějších surovin, které potřebuje-
me ke svému životu. Šetřeme s ní, chovejme se 
ke spotřebě vody zodpovědně. 
Na  jaře jsem vyhlásil soutěž o  nejhezčí dvě 
předzahrádky. Letošními vítězi se stali manželé 
Keprtovi z č. p. 141 a manželé Šáškovi z č. p. 19. 
Vítězům ještě jednou gratuluji a  všem ostat-
ním, kteří se o vzhled svých domů a zahrádek 
starají a pečují, děkuji. Je to vizitka naší obce.

Obecní úřad, ženský spolek, dobrovolní hasiči, 
tělovýchovná jednota a  skauti se během jar-
ních a letních měsíců podíleli na organizování 
těchto akcí: v květnu cimbál ve společenském 
domě, tematické vycházky po okolí Bukovinky, 
dětské odpoledne na Sokolském, sraz kamionů 
– TruckShow (zde patří velké poděkování Dra-
hošovi Brustovi a Ester Dufkové) a letní rocko-
vá noc ve společenském domě.
Rád bych touto cestou poděkoval paní Dag-
mar Bayerové, vedoucí tanečního kroužku Tr-
nečka, za  dlouholeté vedení kroužku. Činnost 
Trnečky je nyní z  osobních důvodů paní Bay-
erové zastavena. Paní Bayerové přeji ze srdce 
hodně osobních i profesních úspěchů v její dal-
ší životní etapě.
Dne 2. 9. 2017 se bude v naší obci konat již 3. 
ročník dětského cyklistického závodu Bukol-
ka, tímto zvu všechny naše nejmenší i  ty větší 
dětské závodníky k  účasti v  krásném závodě 
na jízdních kolech a odrážedlech.
Přeji Vám, abyste žili v naší obci spokojeně, aby 
se Vám tady líbilo a měli jste pocit, že se o Vás 
dobře staráme.

Pavel Malík, starosta

K činnosti obecního úřadu
Na začátku letošního roku jsem žádal o do-
taci z  Ministerstva zemědělství na  opravu 
vodní nádrže „Žabec“ za  kostelem. Dotaci 

se podařilo získat, a to ve výši cca 680.000,-
Kč. Oprava nádrže byla projektanty naroz-
počtována na částku cca 865.000,- Kč. Obec 
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by z  vlastních finančních zdrojů vydala cca 
185.000,- Kč. Na  opravu jsem ještě zažádal 
o finanční dotaci Jihomoravský krajský úřad 
(JMK), který žádosti vyhověl a  přidělil nám 
ještě částku 86.000,-Kč. Oprava nádrže je již 
v plném proudu a pokud půjde vše hladce, 
bude dokončena v měsíci říjnu.
Další dobrou zprávou je přidělení finanční 
dotace z  JMK na  úpravy ve  společenském 
domě. Úpravy spočívají v  novém obložení 
stěn v  sále, přebroušení a  přelakování par-
ket, nákupu nového multifunkčního čistící-
ho stroje na podlahy, nákupu nového lešení 
na opravy svítidel, umývání oken a další výš-
kové práce a dovybavení sportovního náčiní. 
Celkové náklady na  tuto akci jsou 320.000,-
Kč, dotace z JMK činí 160.000,-Kč.
Hasička letos na  podzim také projde svo-
jí proměnou, na  základě žádosti nám byla 
přidělena dotace z  JMK na  zateplení hasič-
ky a  výměnu garážových vrat, a  to ve  výši 
370.000,-Kč. Celkové náklady na  tuto akci 
jsou cca 570.000,-Kč.
Brněnská cesta se taktéž přibližuje ke své vel-
ké proměně. Již probíhají legislativní kroky 

vedoucí k vydání stavebního povolení. Práce 
by měly být zahájeny v jarních měsících roku 
2018. Zde bych chtěl poděkovat občanům, 
kteří mají části svých pozemků pod Brněn-
skou cestou, za souhlas s darováním těchto 
dotčených parcel obci.
V září bude podána žádost o dotaci z Mini-
sterstva práce a sociálních věcí na pokračo-
vání dětské skupiny Bukovinka o  další dva 
roky. Zároveň budu hledat možnosti k získá-
ní financí na přístavbu nové třídy k mateřské 
školce.
V obci byly doplněny další koše na psí exkre-
menty, celkem jich zde máme 8 kusů. Dle na-
plněnosti je vidět, že majitelé psích mazlíčků 
využívají těchto nádob k likvidaci exkremen-
tů čím dál víc.
Těším se na  Vaše případné nápady nebo 
náměty, které prospějí naší obci. V  případě 
Vašich dotazů k probíhajícím nebo připravo-
vaným akcím jsem Vám k dispozici v úřední 
hodiny na obecním úřadu.

Pavel Malík, starosta

Předzahrádka manželů Keprtových z čp. 141
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TJ Bukovinka 
Fotbalová přípravka aneb 
fotbalová škola pro nejmenší.
Vážení přátelé sportu, 
sousedé, dítka i  rodičo-
vé. TJ Bukovinka si pro 
Vás připravila vynikající 
tělovýchovný projekt 
fotbalové přípravky dětí 
ve  věku 5-8 let, který 
startuje již od září tohoto roku. Co od fotba-
lové školy pro nejmenší očekávat? Dítka mají 
úžasnou příležitost se zábavnou formou 
seznámit s  fotbalovým prostředím, čekají 
na ně různé pohybové hry, které rozvinou je-
jich prostorovou orientaci, zlepší jejich fyzic-
kou a pohybovou motoriku, získají základní 
sportovní návyky a stanou se součástí svého 
sportovního týmu. Fotbal je kolektivní sport, 
prvořadým úkolem bude u dětí rozvíjet klad-
né morální vlastnosti - přátelství, kolektiv-
nost, smysl pro vzájemnou pomoc, vytvářet 
pozitivní vztah ke sportu jako k celku.

Nově vznikajícímu oddílu se TJ snažila vytvo-
řit co možno nejvhodnější podmínky, proto 
vypracovala znamenitou koncepci tréningu, 
speciálně zaměřenou pro nejmladší popu-
laci dětí, vše bude probíhat pod zkušeným 
trenérským dohledem, připraveno je dosta-
tečné herní zázemí pro možnost celoroční 
aktivity oddílu. 
Jistě se dá položit otázka proč zrovna fotbal? 
Zde bude jistě zajímavé zeptat se přímo no-
vodobého buditele Tomáše Hlouška. 

 f Ahoj Tome, jak jsi přišel na  myšlenku 
podnítit založení oddílu fotbalové příprav-
ky?
K  obnovení činnosti fotbalového oddílu v  Bu-
kovince je jistě mnoho důvodů. Uvedu dva, 
z  mého pohledu důležité. První je umožnit 
dětem prožít radost ze hry, vstřelených gólů 
a rodičům i ostatním občanům se o víkendu se-
tkat u tak skvělé podívané, jakou dětský fotbal 
bezesporu je. Rád vzpomínám na  své dětské 
fotbalové roky pod vedením pana Možného 

Předzahrádka manželů Šáškových z čp. 19
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a pana Toufara a rád pomohu vytvořit dobré 
podmínky dětem i v dnešní době. Dalším důvo-
dem je snaha oživit činnost v areálu na Kopa-
nině. Byla by škoda nechat toto místo dále bez 
využití. Pokusíme se ho zrekonstruovat a vyu-
žít ke kulturním a sportovním účelům. 
Zde je možno jen kvitovat, domácí fotbal měl 
opravdu širokou základnu a  stal se skuteč-
nou místní vášní, je tedy rozhodně na  čem 
stavět. Fotbal je jeden z nejsnadněji zvládnu-
telných sportů, proto je ideální vstupní bra-
nou na počátku sportovního rozvoje mláde-
že. Není tedy nic snazšího, než přijít v úterý 
5. září v 18:00 na hřiště na Kopanině - pořá-
dáme nábor pro chlapce ročníků 2010 - 2012 
a  dívky ročníků 2009-2012. Budete u  zrodu 
nového fotbalového týmu v Bukovince.
Pokud by někdo před zeleným trávníkem 
dával přeci jenom přednost čistě halovému 
prostředí, tak i zde se nabízí další kolektivní 
sport, a to ….

Fenomén jménem „Florbal“
Kombinačně hra připomíná 
hokej, ovšem florbal je je-
dinečný, má svá specifická 
pravidla, hraje se v hale leh-
čeným míčkem a  speciální 
holí, takzvanou „florbalkou“. 
Právě pro svou finanční ne-
náročnost a herní dynamiku si florbal získal 
srdce mnoha mládežníků. O  to, že se mlá-
dežnický florbal v naší sportovní obci dlou-
hodobě zabydlel, má hlavní zásluhu vedoucí 
oddílu Vlastimil Dufka. 

 f Ahoj Vlastimile, historie místního florba-
lu by jistě zadala na celý článek, přesto jen 
krátce, kdy a jak florbalový oddíl vznikl?
Na  počátku je třeba zmínit především Miloše 
Vondála, následně Drahoše Brusta, právě oni 
zažehli jiskru florbalu, která vyvolala ten pra-
vý mládežnický zápal, který plane dodnes. Já 
jsem společně Drahošem navázal na  zájem 

o  tento sport a  obnovil oddíl přibližně v  roce 
2008. Protože se zvyšoval počet turnajů, při-
rozeně následovalo přihlášení do  florbalové 
soutěže. Dnes máme dva soutěžní týmy, a  to 
mladší a  starší žáky. Od  nás jsou mladí spor-
tovci plně připraveni na další možnost uplatnit 
se ve vyšších sportovních klubech na profesio-
nální úrovni.

 f Jedná se tedy o  zavedený a  skvěle fun-
gující oddíl? Jak bys přiblížil potenciálním 
zájemcům činnost ve svém oddílu?
Trénujeme děti od  6 do  13 let, u  mladších 
upřednostňujeme hravost a  nadšení z  pohy-
bu, zde se seznamují skutečně jen se základy 
florbalu. U kategorie starších se florbalové do-
vednosti jen postupně rozvíjí přiměřeně jejich 
dovednostem a  věkovému zařazení. Naše po-
jetí florbalu musí přinášet radost - o tom to je.

 f Kde se mohou zájemci o tento sport hlá-
sit, podívat nebo vyzkoušet?
Samozřejmě bych chtěl pozvat všechny rodi-
če a jejich ratolesti na naše středeční tréninky 
v místním kulturním domě nebo na zápasy dle 
aktuálních rozpisů. Mne můžete kontaktovat 
na čísle 724 722 416 nebo na VDufka@seznam.
cz Jistě se rádi uvidíme a popovídáme o tomto 
zajímavém sportu. Jsme sice malý oddíl, ale 
s  velkým srdcem, u  nás svou radost ze sportu 
najde skutečně každý. 

Od  florbalu se můžeme 
přesunout k jinému, nemé-
ně významnému tématu. 
Je důležité zde zmínit, že 
TJ je spolek, který svou po-
vahou spadá do  neziskové 
sféry, je založen na  skutečně nezištné dob-
rovolnické aktivitě svých členů. Činnost je 
závislá na sponzorských darech sportovních 
příznivců, kde nejvýznamnějším partnerem 
je naše domovská obec. Bez přímé podpory 
obce si nelze představit fungování mnoha 
tělovýchovných projektů, za  což patří naší 
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obci nezměrné poděkování. A jaký je pohled 
z druhé strany? Máme tu čest dotázat se pří-
mo Pavla Malíka, starosty obce Bukovinka. 

 f Ahoj Pavle, je známo, že máš ke  spor-
tu velmi pozitivní vztah. Jak ty, z  pohledu 
zastupitele obce Bukovinka, vnímáš dob-
rovolný zájem občanů udržovat sportovní 
aktivity, případně zájem vytvářet nové tělo-
výchovné projekty?
Zájem občanů o udržování sportovních aktivit 
mne velmi těší. Dnešní přetechnizovaná doba 
spíše svádí mladší generace ke  sportovní ne-
činnosti, a proto je velmi nutné činit jakákoliv 
opatření, která tento novodobý nešvar mohou 
eliminovat. Velmi si vážím všech spoluobčanů, 
kteří podporují sportovní dění v naší obci, a to 
jak těch, kteří se aktivně zapojují do vedení dětí 
a mládeže ve sportovních kroužcích, tak i těch, 
kteří sami sportují a jdou tím příkladem i ostat-
ním spoluobčanům. Vždyť zde máme slušné 
zázemí, které lze využívat ke sportovním aktivi-
tám, celoročně je využíván obecní společenský 
dům, je vybudováno malé hřiště „TJ Sokolské“ 
a v neposlední řadě nelze opomenout fotbalo-
vé hřiště „Na kopanině“, které je momentálně 
ve špatné kondici a zajisté by si zasloužilo svoji 
rekonstrukci. Bukovinka měla vždy dobrou fot-
balovou základnu a bylo by výborné navázat 
na momentálně skomírající tradici.

 f Jaký pohled máš na projekty zaměřené 
pro ta nejmladší dítka, která se teprve začí-
nají seznamovat s krásou sportovních akti-
vit?
Není přeci nic krásnějšího, než vidět malé dítě, 
jak se snaží jezdit na odrážedle nebo kole, jak 
bojuje s  míčem nebo houpačkou, prostě jak 
se snaží rozvíjet své motorické schopnosti. 
A k tomu všemu je potřeba nás, dospělých, kte-
ří děti k  těmto aktivitám vedou a  jsou schop-
ni pro ně připravit vhodné podmínky. Velmi 
podporuji a i nadále budu podporovat veškeré 
sportovní aktivity, které pomáhají k fyzickému 
rozvoji dětí a mládeže a vůbec k celkové lepší 
kondici naší společnosti. 

Vážíme si, že si starosta obce Bukovinky 
udělal čas a děkujeme za  jeho přínosné vy-
jádření k  sportovním aktivitám v  naší obci. 
TJ má zájem rozšířit mládežnickou základnu, 
protože považuje mládež za  základní pilíř 
jakékoliv činnosti. Po  prázdninách se jistě 
setkáme na sportovních akcích a je na co se 
těšit. „Budiž je sport naší vášní, ať přináší 
všem jen samou radost.“ TJ Vás srdečně zve 
a s radostí očekává všechny zájemce, kteří se 
přijdou podívat, vyzkoušet nebo se přímo 
zapojit do připravených sportovních aktivit. 

Na shledání s Vámi se těší TJ Bukovinka. 

Dětská skupina Bukovinka
Od července 2016 v naší obci funguje Dětská 
skupina Bukovinka (dále jen DS), která navá-
zala na práci Mateřského a rodinného centra 
Brouček, o. s. Do DS dochází děti ve věku 2-6 
let. DS kompenzuje nedostačující kapacitu 
zdejší MŠ. Provoz Dětské skupiny je 85% fi-
nancován z  prostředků Evropské unie, 10% 
ze státního rozpočtu a  5% se na  provozu 
podílí obec. Udržitelnost projektu jsou dva 
roky, za tuto dobu obec vyčerpá z dotačního 
titulu 2.550.442,- Kč, z vlastních zdrojů uhra-

dí 134.233,- Kč. Tímto čerpáním dotací obec 
ušetří více než 500.000,- Kč ročně.
Pečovatelky splňují odbornou způsobilost 
pro poskytování služby péče o dítě v DS. 
V  dětské skupině může být maximálně 12 
dětí. Jedná se však o  maximální počet dětí 
v daném časovém okamžiku. Zapsaných dětí 
tedy může být víc.
V  průběhu prázdnin, kdy je Mateřská škola 
uzavřena, využívají našich služeb i  pracující 
rodiče dětí z MŠ.
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K  dispozici máme dostatečně vybavenou 
budovu splňující podmínky dané právními 
předpisy o  dětských skupinách. Z  prostřed-

ků dotace byl pořízen nový koberec v herně, 
linolea v šatně a odpočinkové místnosti. Vy-
užíváme zahradu přilehlou k budově. Na jaře 
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nám majitelé objektu pánové Luboš a Jaro-
slav Šenkovi darovali nové pískoviště, kon-
strukci k houpačkám a dětský hrad se sklu-
zavkou. Využíváme i ostatní hřiště v obci. 
Aktivity skupiny probíhají dle režimu dne, 
kdy je dostatek času k  volné hře, jídlu, od-
počinku, ale také k  řízeným činnostem jako 
jsou pohybové hry, výtvarné činnosti a dis-
kuzní kruh. K našim zvyklostem patří oslavy 
narozenin.
Spoluprací s  rodiči a  individuálním přístu-
pem ke  každému dítěti se snažíme o  jeho 
harmonický rozvoj po všech stránkách.

Děti vedeme k samostatnosti v sebeobsluze. 
Podporujeme rozvoj sociálních schopností 
a  dovedností. Ujasňujeme a  upevňujeme 
sociální a hygienické návyky. Rozvíjíme děti 
v oblastech slovní zásoby, komunikace, hru-
bé a jemné motoriky. Podporujeme dětskou 
fantazii a  zručnost malováním a  tvořením 
výrobků rozličnými technikami. Procházka-
mi poznáváme vesnici a  okolí. Zvyšujeme 
tělesnou zdatnost, vytrvalost, rozvíjíme ori-
entaci.
Společně s  MŠ se účastníme kulturních 
a vzdělávacích akcí v Bukovince i jinde. 

Pečovatelky Dětské skupiny Bukovinka

„Právní okénko“: ZÁKONY PRO LIDI
3. ČÁST: Potkala jsem smutnou paní …
Domov je místem, které každý z  nás pova-
žuje za bezpečné útočiště, kam se rád vrací 
a  kde ho mají ostatní rádi. Bohužel tomu 
tak není vždy. Na procházce s pejskem jsem 
jednou potkala smutnou starou paní. Doslo-
va se šourala, s  jasným cílem: být venku co 
nejdéle. Oslovila jsem ji. Jen tak, jak jde ži-
vot a jak se jí daří? A ona po chvíli, evidentně 
potěšena, přešla přímo k věci. Vyprávěla mi 
o své samotě, smutku a strachu. 
Žije, spíše přežívá, ve  společné domácnosti 
se synem a  snachou – mrchou. Ta se staré 
paní vysmívá, uráží ji a chce se jí zbavit, vy-
strnadit z domu. Zmanipulovala i jejího syna, 
svého manžela, a on si teď myslí, že je jeho 
matka psychicky labilní a  potřebuje trvalý 
lékařský dohled. Paní si postěžovala, že už 
nemá žádný domov. Nesmí si nic vzít, ani si 
sama uvařit, protože se šetří, nesmí svítit, 
protože se šetří, nesmí ani pouštět rádio a te-
levizi, protože to ruší a musí se šetřit. Kromě 
slovního ponižování a kritiky ji snacha úspěš-
ně drtí permanentním psychickým terorem, 
že ji totiž strčí do  blázince, kam prý stejně 
patří. 

Byl to příklad klasického domácího násilí. 
Primárně vůbec problém právní, nýbrž psy-
chologický. Téma však natolik citlivé, že za-
sáhnout do soukromí by byl obrovský risk. 
Oběť bývá, když jde do  tuhého, velmi čas-
to na agresorově straně, protože je na něm 
citově nebo ekonomicky závislá. Proto ne-
spolupracuje a svoji situaci řádně neobjasní. 
Stydí se. Je přesvědčena, že si za  to může 
sama, např. v důsledku své špatné výchovy, 
nebo naprosté sociální izolace od svého oko-
lí a z toho pramenící neschopnost jejího ro-
zumného úsudku. Dokonce si mnohdy myslí, 
že si to i zaslouží!
Je třeba mít na paměti, že ne každá hrubost, 
nadávky a  křik v  našem okolí musí vždy 
a  nutně znamenat projev domácího násilí.“ 
Jak to tedy rozeznat třeba od  normálního 
„italského manželství“?
Agresor se dopouští přestupku, resp. trest-
ného činu, když se jeho chování stupňuje, 
opakuje a svoji roli si s obětí nikdy nevymě-
ňuje. Za  protiprávní se pak považuje nejen 
jeho násilné jednání s  následkem fyzické 
újmy. Za  nedovolené jsou označeny i  jeho 
násilné projevy latentní, jako je např. úto-
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ky na  psychiku oběti, ekonomické vydírání 
nebo dokonce sexuální útoky.
Co si tedy počít, jak se zachovat, jak oběti 
pomoci? 
Zcela zdarma nám nabízí právo dvě cesty:

 � trestně právní formou „Oznámení“ učině-
né na Policii ČR (kterémukoliv okrsku) podle 
zákona o policii (zák. č. 273/2008 Sb.),

 � nebo civilně právní formou podání „Návr-
hu na vydání předběžného opatření“ k obec-
nému soudu (pro Brno Městský soud, Polní 
39), a  to podle zákona o zvláštních řízeních 
soudních (zák. č. 292/2012 Sb.). Soud může 
rozhodnout tak, že např. vykáže agresora 
na dobu 1 až 6 měsíců ze společné domác-
nosti s obětí, anebo z bezprostředního okolí 

oběti. Unikátní na  tomto způsobu je jeho 
nepřekročitelná délka pro soud, což v praxi 
znamená, že se soud musí rozhodnout maxi-
málně do 48 hodin od podání návrhu. 

Rovněž u  řady neziskových iniciativ, spolků 
nebo na Lince bezpečí lze najít ochotné lidi, 
kteří poradí a  účinně pomohou. Např. Bílý 
kruh bezpečí (www.domacinasili.cz), Lin-
ka bezpečí: (tel.: 116111), nebo spolek ROSA 
(www.rosa-os.cz).

Alfou a omegou přijatelného řešení popsané 
situace je hlavně přesvědčit oběť, aby vzala 
svůj život do vlastních rukou. K tomuto roz-
hodnutí a osvobození musí ale vždycky nej-
prve dospět oběť SAMA!!! 

Renata Grussmannová 

Od jara do léta v naší škole
Duben a květen – měsíce 
testování 
V  průběhu dubna se již každoročně účast-
níme testování znalostí v  rámci Scio. Le-
tos se našich 7 páťáků účastnilo testování 
v Českém jazyce, Matematice, v  Obecních 
studijních předpokladech a  v  testech Scate 
v  Anglickém jazyce. Zde jeden žák obhá-
jil úroveň znalostí A2, 4 žáci úroveň A1 a  2 
žáci úroveň A0 evropského učebního rámce. 
Předpokládaný ideální výstup z 5. ročníku je 
úroveň A1, z devátého ročníku A2. Byli jsme 
potěšeni letošními výsledky, kde si naše ško-
la vedla na velmi dobré úrovni v rámci všech 
testovaných škol. S  podrobnými výsledky 
se můžete seznámit na  našich webových 
stránkách. Testovací program pokračoval 
i v měsíci květnu, kdy se naše škola povinně 
zúčastnila testování INSPIS, které vyhlašuje 
každoročně Česká školní inspekce pro vybra-
né školy, ročníky a předměty. Letos nám byly 

určeny celostátní testy v Matematice, Anglic-
kém jazyce a v oboru Člověk a svět práce pro 
5. ročník. Zde si naši žáci vedli velmi dobře 
a naše výsledky patří v porovnání s ostatními 
testovanými školami k výborným.

Recitační soutěž 
V  rámci Jazykové a  komunikační výchovy 
jsme uspořádali v  dubnu recitační soutěž. 
Žáci si k přednesu sami vybírali básně, které 
musely splňovat kritérium délky i náročnos-
ti. V soutěži byli žáci rozděleni v kategoriích 
po  ročnících, kde je hodnotila odborná pe-
dagogická porota. Hodnotili jsme úroveň 
přednesu i celkový dojem. Nejlepší recitační 
výkony a první místo ve své kategorii získali 
tito žáci: 1. ročník – Klára Malíková, 2. ročník 
– Karel Pokorný, 3. ročník – Terezie Bayerová, 
4. ročník – Jakub Hejda, 5. ročník – Lukáš Ba-
yer. Absolutním vítězem v  recitační soutěži 
se stal žák 4. ročníku Jakub Hejda. 
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Projekt Všeználek – Zimní 
sporty 
Na  začátku dubna vyvrcholil téměř dvou-
měsíční projekt, kterému se věnovali žáci 
3. – 5. ročníku pod vedením paní učitelky 
Ilkaničové. Probíhal v  rámci výuky Čtenář-
ské a Informační gramotnosti, Tělesné a Vý-
tvarné výchovy. V  rámci projektu se žáci 
seznamovali se zimními sporty, pouštěli si 
videoukázky, seznamovali se s historií vybra-
ných sportů, pravidly i se známými sportovci. 
V rámci Výtvarné výchovy ztvárnili oblíbené 
zimní sporty a uspořádali výstavu. Na závěr 
projektu žáci prokazovali v písemném testu 
znalosti z  okruhů otázek u  těchto sportů: 
krasobruslení, rychlobruslení, lední hokej, 
běh na lyžích, biatlon, alpské lyžování, akro-
batické lyžování, skoky na lyžích, snowboar-
ding, historie bruslení a  lyžování. Do  finále 
se dostali žáci Lukáš Bayer – 5. ročník, Václav 
Růžička – 3. ročník a Jakub Hejda – 4. ročník. 
Nejrychleji a  nejsprávněji odpovídal na  zá-
ludné otázky Jakub Hejda a získal zaslouženě 
již podruhé pohár Všeználka 2017. 

Pojďme si číst, babičko, 
dědečku…
Touto výzvou jsme oslovili prarodiče našich 
žáků, aby přišli za  námi do  školy a  přečet-
li ukázku ze své oblíbené knížky z  dětství. 
První babičkou, která nás poctila svou milou 
návštěvou, byla paní Jana Sokolová, babička 
Terezie a  Lukáše Bayerových. Poutavě nám 
přečetla několik ukázek ze své oblíbené kníž-
ky Eduarda Basse – Cirkus Humberto, přiblí-
žila dětem děj knihy a zodpověděla na zvída-
vé dotazy žáků, které zajímalo, jak trávila své 
dětství a  jaká byla v  její době škola. Dalším 
hostem v rámci této akce byl dědeček Marka 
Šilhana pan Zdeněk Dostal. Dětem přečetl 
ze své oblíbené knížky z dětství od Jana Ka-
rafiáta Broučci. S dětmi vesele pobesedoval 
a  přiblížil jim své školní trampoty a  zážitky. 

Děkujeme oběma prarodičům za  podnět-
nou návštěvu, která zaujala je a byla příno-
sem pro budování mezigeneračních vztahů. 
Těšíme se na další návštěvy prarodičů v příš-
tím školním roce.

Dopravní výchova ve škole
I letos nám pan Ing. Vladimír Ducháček přišel 
do školy přednést své bohaté zážitky, které 
jsou součástí jeho sportovního koníčka – 
cyklistiky. S  dětmi si popovídal o  bezpečné 
jízdě na kole a jeho nutném vybavení. Vhod-
ně doplnil školní dopravní výchovu mladého 
cyklisty. Naši letošní čtvrťáci vyjeli v průběhu 
jara na Dětské dopravní hřiště v Blansku dva-
krát, aby nahradili odpadnutou podzimní vý-
uku. Pět zúčastněných žáků bylo úspěšných 
a  získalo průkaz cyklisty. Žáci byli velice ši-
kovní a prokázali dobré znalosti dopravních 
předpisů i jízdy na kole. 

Den dětí ve škole
Každoročně škola pořádá pro své žáky osla-
vu Dne dětí ve sportovním duchu. Aby se le-
tos mohli zúčastnit závodníci, kteří 1. 6. 2017 
bojovali o  nejlepší výsledky v  Rudici, akce 
se přesunula na 2. června. Na hřišti, v kužel-
ně i  na  travnaté ploše za  školou měly děti 
připraveny sportovní disciplíny, ve  kterých 
prokazovaly obratnost, rychlost i vytrvalost. 
V  závěru jsme ve  škole oslavili vítězství na-
šeho skvělého sportovního výběru z přede-
šlého dne na  sportovním klání v  Rudici, jak 
jinak než dětským šampaňským a  sladkou 
odměnou.

Školní výlet Živá voda Modrá 
u Velehradu
Již v  polovině června jsme se letos vydali 
na  školní výlet s  bohatým programem. Jeli 
jsme až do Modré u Velehradu, kde se nachá-
zí Botanická a sladkovodní expozice s ukáz-
kou života v  rybníku, mokřadech i  tůních. 



10

Zpravodaj obce Bukovinka - srpen 2017

Veliký zážitek se návštěvníkům nabídne při 
prohlídce života v  rybníku „ode dna“, který 
můžete pozorovat z tunelu umístěného při-
bližně 3,5 metru pod hladinou rybníku, kde 
plavou v  přirozeném prostředí rozmanité 
druhy sladkovodních ryb – lipani, pstruzi, 
parmy, mezi nimi dravé štiky, candáti i jese-
teři. Občas připlavou i obrovské, až dvoume-
trové, vyzy velké. O patro níž si ještě můžete 
počkat u  samého dna rybníku i  na  sumce. 
Druhou část výletu jsme strávili v  Archeo-
skanzenu - Velkomoravském opevněném 
sídlišti středního Pomoraví. Děti zde nahléd-
ly do  života vesnice z  dob Velkomoravské 
říše. Prakticky a  názorně jsme se seznámili 
s  oblékáním, řemesly, tehdejšími zvyky, vý-
ukou a se zbraněmi v tomto historickém ob-
dobí. Děti na vlastní kůži zkusily, jak se oblé-
kali obyvatelé tehdejší vesnice podle svého 
postavení, v přísné mnišské škole paní učitel-
ky musely do třídní knihy vyplnit svá jména 
hlaholicí a děti prokázat své znalosti o tomto 
období. V pekárně děti ochutnaly pravé plac-
ky z  kamenné pece sypané popelem místo 
soli a v domě knížete kluci zkusili, jak těžké 
byly zbraně, meče a  štíty. Všichni si potom 
na závěr zastříleli z opravdového luku na cíl. 
Při prohlídce velkomoravské osady jsme ješ-
tě stačili pohladit místní kozy a kůzlata a pro-
hlédnout si volně žijící zvířátka – slepice, 
kočky i prasátka. Výlet plný zážitků a pouče-
ní uběhl velmi rychle. Pokud chcete strávit 
příjemný den odpočinku na rodinném výle-
tě, určitě se vydejte do Modré u Velehradu. 

Pasování na čtenáře
Celoroční snažení našich prvňáčků i  letos 
završila slavnost Pasování na čtenáře. V po-
hádkovém duchu, jako princezna, uvedla 
slavnost paní učitelka Petra Hánlová. Před 
početným publikem spolužáků, rodičů i ná-
vštěvníků z MŠ Bukovinka předvedli prvňáčci 
svou znalost čtení. Krásné veršované pohád-
ky Františka Hrubína přečetli vždy ve dvojici 

s kamarádem z druhého ročníku. Připomněli 
jsme si známé české pohádky a  maminky 
s tatínky pak hádaly, z kterépak pohádky je 
ukázka. Žáci prvního ročníku přednesli slav-
nostní slib čtenáře a byli pasováni na čtená-
ře. V druhé části se nám představili budoucí 
školáci, kteří se již těší do školy. 

Družinové výlety v květnu 
a červnu 
V průběhu května a června se v rámci druži-
nového programu děti s paní vychovatelkou 
Renatou Ilkaničovou vypravily na poznávací 
výlety do blízkého okolí našich vesnic. V Bu-
kovince si prohlédly, kde bydlí bukovinkovští 
spolužáci, v krásném okolí Bukoviny se vyda-
ly na Proklest i na Liščí leč. Na začátku června 
se zajely podívat na zvonkohru ve Křtinách, 
na  rybníku Strhovec pak pouštěly vlastno-
ručně vyrobené „super ekologické“ plachet-
nice z kůry a velkých listů lopuchu. Nejdelším 
poznávacím výletem byla výprava k rybníku 
v Jedovnicích. Výletní poznávání našeho kra-
je vyvrcholilo velkou výpravou za pokladem. 
Děti si při hledání pokladu zkusily luštění 
šifer, vzájemnou spolupráci i šikovnost v ori-
entaci a ve výdrži. Odměnou byl poklad plný 
krásných dárků a skleněnek na památku. Dě-
tem zůstanou vzpomínky na  prima zážitky 
plné zábavy a poučení, které prožily na dru-
žinových akcích a výletech. 

Závěr školního roku 
Školní rok utekl jako voda. Z prvňáčků jsou již 
zkušení školáci a příští rok zasedne do našich 
lavic sedmnáct nových žáků prvního ročníku, 
jeden prvňáček bude mít individuální domá-
cí vzdělávání. Naši školu letos opouští celkem 
deset žáků. Sedm páťáků uzavírá úspěšně 
první etapu svého vzdělávání v rámci povin-
né devítileté školní docházky. Úroveň výuky 
naší školy byla zúročena přijetím jedné žáky-
ně na víceleté gymnázium ve Vyškově, jeden 
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žák byl přijat do 6. ročníku výběrové třídy se 
zaměřením na Anglický jazyk a Matematiku 
v  Brně. Jeden žák odchází na  druhý stupeň 
také na brněnskou základní školu, čtyři žáci 
pátého ročníku odcházejí do  spádové Zá-
kladní a  Mateřské školy Křtiny. Kromě 18 
žáků prvního ročníku přibudou do naší školy 
nově i žáci třetího, čtvrtého a pátého roční-
ku. S nárůstem žáků naší školy jsme zařizova-
li nového dodavatele obědů, protože okolní 
základní školy v  Březině a  ve  Křtinách nám 
již nemohou z  kapacitních důvodů obědy 
vařit. Složitá situace se zajištěním stravování 
pro naši školu byla úspěšně vyřešena novým 
dodavatelem ZŠ a  MŠ Jedovnice. Současně 
byla dořešena problematika dovozu obědů 
z  Jedovnic. Rovněž vyvstala potřeba obno-
vy a  dokoupení školního nábytku pro žáky. 
Zřizovatel schválil škole mimořádné navýše-
ní rozpočtu ve  výši 35.000,- korun na  nové 
žákovské lavice a židličky, které budeme do-

kupovat v době prázdnin. Ve škole se v rám-
ci organizačních schůzek pro rodiče konaly 
nové volby do  Školské rady. Za  rodiče byla 
v řádných volbách zvolena paní Marcela Zlá-
malová z Bukovinky, která nahradí paní Hanu 
Kubicovou, jejíž syn již odchází na druhý stu-
peň. S dětmi i rodiči jsme se rozloučili spor-
tovním utkáním ve  vybíjené na  Orelském 
hřišti. Zápas v  duchu sportovní atmosféry, 
legrace a skvělých výkonů dětí i  rodičů i  le-
tos soudcovala paní vychovatelka Ilkaničová. 
Rozloučení jsme završili opékáním špekáčků, 
sladkými balíčky od SRPŠ a oblíbenými pís-
ničkami. Vysvědčení jsme rozdali 30. 6. 2017 
ve  slavnostní i  veselé atmosféře. Na  spo-
kojené děti čekal nanukový dort i  přípitek 
dětským šampaňským. Těšíme se po prázd-
ninách na odpočaté a povyrostlé žáky, zase 
o rok starší.

Jana Havelková

Reportáže ze sportovních akcí v červnu
Atletické závody Rudice 2017
Ve čtvrtek 1. 6. 2017 jsme se ve složení Bára 
Turčinková, Lukáš Bayer, Vojtěch Tesař, Jakub 
Hloušek, Dominik Malík, Alexander  Kupčík 
a  p.  učitelka Ilkaničová vypravili do  Rudice 
na atletické závody.
Soutěžilo se v  družstvech 1. - 5. ročník ZŠ 
v trojboji a to ve skoku z místa, běhu na 50 
metrů a  hodu kriketovým míčkem. Dále se 
vyhodnocovali nejlepší sportovci jednotli-
vých disciplín a  na  závěr se běžel dálkový 
běh.
Celkově se naše družstvo umístilo na  1. 
místě se 354 body!!!
Zpět z  Rudice jsme šli pěšky do  Jedovnic 
a tam jsme navštívili cukrárnu, kde jsme řád-
ně oslavili naše závodění pohárem se zmrzli-
nou, podívali jsme se k rybníku a na průlezky 

a pak se odpočatí, plni zážitků, vrátili domů. 
Ještě nás čekala velká oslava s ostatními dět-
mi ve škole.
Dětem velice gratuluji ke  skvělým výko-
nům a doufám, že se sportu budou věno-
vat i nadále i po odchodu z naší školy!! 

Renata Ilkaničová 

Atletické závody Křtiny
Atletické závody ZŠ Křtiny, ZŠ Březina a  ZŠ 
Bukovina se konaly 29. 6. 2017 ve Křtinách. 

Výsledky žáků naší školy:
Běh 50 m mladší žáci /1. - 3. ročník/: 1. místo 
Vítek Ferenc, 3. místo Sebastian Raab
Běh 50 m starší žáci /4. - 5. ročník/: 3. místo 
Alex Kupčík
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Skok do dálky starší žáci: 1. místo Alex Kup-
čík 382 cm, 2. místo Dominik Malík 337 cm
Hod kriketovým míčkem starší žáci: 1. místo 
Alex Kupčík 42,5 m, 2. místo Dominik Malík 
37,60 m, 3. místo Lukáš Bayer 36 m - v  této 
disciplíně naši žáci obsadili všechna čelná 
místa. 

Turnaj vybíjená 2017
Turnaj ve  vybíjené dětí proti rodičům se 
konal v  podvečer 28. 6.  na  Orelském hřišti 
v  rámci rozloučení se školním rokem. Zase 
jsme prohráli a zase o kousíček , rodiče se 
opět jen tak lehce nedali a po hodinové hře 
byl nerozhodný stav 1:1. Při závěrečném sou-
boji kapitánů družstev nám to rodiče opět 
„nandali“.

Skvělá hra, skvělá atmosféra, skvělé děti, 
skvělí rodiče - už se s dětmi těšíme na příš-
tě.

Děkujeme R. Ilkaničová

Poděkování na závěr školního 
roku 
Ráda bych poděkovala všem rodičům 
a SRPŠ za spolupráci, zřizovateli naší ško-
ly – Obci Bukovina za podporu školy. Paní 
učitelce Petře Hánlové, paní učitelce a vy-
chovatelce Renatě Ilkaničové, paní asis-
tentce a školnici Haně Koudarové za celo-
roční vynikající práci. Dětem přeji úspěšný 
přechod na  druhý stupeň a  hodně úspě-
chů v dalším studiu. Se všemi se budeme 
i nadále rádi dále potkávat. 

Jana Havelková 
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Sbor dobrovolných hasičů
V  minulém čísle zpravodaje jsme se louči-
li výhledem na  plánované akce. Pojďme je 
tedy společně probrat a ohodnotit.

Sobota 29. 4. 2017 – při zpětném pohledu 
musím konstatovat, že tohle datum bylo více 
než náročné. Členové SDH za  tento jediný 
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den zvládli v  rámci pomoci OÚ naložit dva 
kontejnery velkoobjemového sběru, pomoci 
obecním zaměstnancům s vyklízením přileh-
lých prostor MC Brouček, s pomocí mladých 
hasičů a rodičovského dohledu vysbírat od-
padky na Padělkách, připravit oheň, lavičky 
a  stan na  pálení čarodějnic a  ještě sesbírat 
staré železo při akci Železná sobota. Cel-
kem bylo naloženo a  z  celé obce odvezeno 
7.400 kg starého železa. Tohle vše se nám 
opravdu podařilo zvládnout za jednu sobo-
tu. Musím proto poděkovat všem členům, 
kteří skoro 100% účastí přispěli k hladkému 
průběhu všech naplánovaných akcí. Odmě-
nou za  pracovní nasazení nám bylo druhý 
den posezení na tradičním pálení čarodějnic 
a také o pár dní později váženka za železný 
šrot. Utržená částka lehce převyšující částku 
20.000,- Kč byla po domluvě použita na ná-
kup nůžkových stanů (ty jsme již využili při 
dětském odpoledni), na úhradu nákladů při 
akcích pro děti a také na nákup výstroje pro 
zásahovou jednotku.
3. 6. 2017 – proběhlo již zmíněné dětské 
odpoledne společně pořádané TJ, OÚ, SDH 
Bukovinka a SDH Račice. Soutěžní disciplíny, 
atrakce, občerstvení i ukázky mladých hasičů 
nebo jejich dospělých kolegů, to vše byla zá-
ruka dobré nálady a úspěšné akce. O pomy-

slnou třešničku na  dortu se postarala pěna 
z cisterny hasičů z Račic.
1. 7. 2017 si členové zásahové jednotky při-
psali druhý výjezd k mimořádné události. Ta 
byla tentokrát způsobena poškozením ply-
nového potrubí při stavebních pracích po-
blíž RD č. p. 81. Po příjezdu na místo události 
vyhodnotil velitel HZS Vyškov situaci jako ve-
lice nebezpečnou a  přes operační středisko 
byly povolány další jednotky, které ve spolu-
práci s policií a členy obecního zastupitelstva 
prováděli evakuaci obyvatel v okruhu 500 m 
do  prostor společenského domu a  teniso-
vých kurtů v  Černém lese. Díky profesio-
nalitě plynařů se podařilo zvládnout celou 
situaci a asi po hodině bylo umožněno všem 
obyvatelům vrátit se do svých obydlí. Při po-
myšlení, co vše se mohlo stát, je asi každý 
rád, že akce měla tak dobrý konec!
I  přes prázdniny pokračovali členové v  pra-
videlných schůzkách, při kterých se podařilo 
vyměnit světelné výstražné zařízení na  vo-
zidle Renault a zastaralé rotační majáky na-
hradily výbojkové. Došlo tak ke  znásobení 
viditelnosti, která má v  důsledku větší bez-
pečnost při zásahu na  pozemních komuni-
kacích. Proběhl společný výcvik s jednotkou 
Račice a  také jsme v  rámci pomoci OÚ čer-
pali vodu z  nádrže za  kostelem. Tahle akce 
přispěla k prověrce čerpadel. Teď už veškeré 
své síly upínáme k  organizaci Rockové noci 
11. 8. 2017.
Během celého uvedeného období probíhala 
práce s mladými hasiči ve spolupráci s SDH 
Račice. Za pochlubení stojí květnové 3. místo 
v soutěži v požárním útoku v Kroužku u Rou-
sínova. Umístění na  bedně je zaslouženou 
odměnou pro vedoucí mladých hasičů a vel-
kým potěšením pro rodiče zajišťující dopra-
vu na tyto akce.
Tolik shrnutí uplynulého období a  těším se 
na setkání při čtení dalšího zpravodaje.

Marek Zlámal 
velitel JSDH Bukovinka
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Okénko akcí ŽSB
 � V  neděli 10. 9. 2017 odstartujeme 

v 9:30 hod. před OÚ již pátou tematic-
kou vycházku k  Rudickému propadání, 
kterou nás provede Eva Bartáková. Trasa 
jedovnickým lesem až k  cíli měří 10,5 km, 
občerstvit se můžeme přímo v  Rudici 
v  restauraci Tumperek nebo v  Jedovnicich, 
odkud využijeme autobusovou dopravu 
na zpáteční cestu. 

 � V  sobotu 30. 9. 2017 nás poprvé čeká 
DISCO pro děti a  následně i  pro dospělé. 
Začátek pro děti od 16 hod. a pro dospělé 
od  20 hod. Disco proběhne v  kulturním 
domě. 

 � V  neděli 15. 10. 2017 se můžeme tě-
šit na  šestou tematickou vycházku křížem 
krážem okolím Bukovinky pod vedením 
Hany Malíkové. Na  trase dlouhé cca 10 km 
můžeme obdivovat Proklest, rybník Brodek, 
okolí Bukovinky i  Bukoviny. Sraz všech 
účastníků ve 14 hod. před OÚ.

 � V  sobotu 21. 10. 2017 vás zveme 
na oblíbenou akci Drakiádu nejen pro děti, 
ale i dospělé. Jako každý rok draky vypustí-

me od 14 hod. na louce za vodojemem. 
Na všechny účastníky čeká překvapení. 

 � V sobotu 4. 11. 2017 od 20 hod. v KD 
nám na  Podzimním rockovém večeru 
zazpívá a  zahraje ochozko-bukovinkovská 
rocková skupina Skalkie. 

 � V  pátek 10. 11. 2017 od  18 hod. 
u  nás poprvé hostuje v  sálu Kulturního 
domu křtinské ochotnické divadelní sdru-
žení „KŘOVÝ“, které nás zve na  pohádku 
O  SOŠE DOHAZOVAČCE A  ZLATÉM 
MEDVĚDOVI od  autorů Martina Vojáč-
ka a  Lukáše Sotoláře. Pohádka je nejen pro 
malé, ale i velké diváky. 

 � V  rámci akce Adventního tvoření kona-
né 2. 12. 2017 chceme uskutečnit výstavu 
betlémů. Tímto bychom Vás chtěli poprosit 
o zapůjčení Vašich rodinných betlémů k oži-
vení předvánoční atmosféry. Betlémy sdru-
žuje od  začátku listopadu Patricie Horáčko-
vá. 

Pavlína Malíková  
a Patricie Horáčková

Příprava nového školního roku
Není to tak dlouho, co se uzavřely brány škol 
a  naše mysl, nejen moje, ale i  rodičů dětí, 
se znovu zaobírá novým školním rokem. 
Jaký asi bude? Co nového nám přinese? Co 
musíme připravit, nakoupit, zařídit, aby byl 
úspěšný, ještě úspěšnější, než ten minulý?
V  mateřské škole zatím začínají přípravy. 
Kaž dý zaměstnanec, jak provozní, tak i peda-
gogický, má na zdárném začátku svůj podíl. 
Provozní zaměstnanci uklízí a desinfikují té-
měř celou budovu školy. Smejčí pavučiny, 
čistí nábytek, okna, perou záclony, převlékají 

postýlky, vysávají, myjí nádobí, podlahy, ob-
ložení, stěny, dveře. Zbývá ještě úklid okolo 
budovy. Zametení chodníků, vytrhání trávy, 
okopání záhonů. Paní kuchařka společně 
s vedoucí školní jídelny připravují jídelníčky, 
objednávají a  nakupují potraviny, abychom 
1. září mohli nakrmit malé hladové strávníky. 
Paní učitelka má na  starosti především 
výzdobu školy. Připravuje nástěnky, výzdo-
bu oken a stěn budovy. Také práce, na které 
během školního roku není čas. Úklid skříní 
s  výtvarným materiálem, učebními pomůc-
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kami a hračkami. Na závěr desinfekce všech 
stavebnic a  jejich úložných krabic a  děti si 
opět mohou přijít hrát.
Ředitelka školy připravuje školní vzdělávací 
program. V letošním roce jeho doplnění dle 
platného Rámcového vzdělávacího progra-
mu pro předškolní vzdělávání. Vypracovává 
školní řád, okruhy vzdělávání pro individu-
álně vzdělávané děti, vzdělávací plány pro 
nadané děti a s odloženou školní docházkou. 
Zajišťuje akce, doplňuje školní matriku, dopi-
suje kroniku školy a mnoho jiného. Pro školní 
rok 2017/2018 bude Mateřská škola Bukovin-
ka zapojena do celoročního projektu pojme-
novaného „Svět nekončí za  vrátky, cvičíme 
se zvířátky“. Pro mateřské školy jej připravila 
Česká obec sokolská. Projekt je realizován 
pod záštitou MŠMT. Cílem projektu je po-

mocí pohybových dovedností a  rozvíjení 
poznání objevovat svět. V projektu budeme 
s dětmi pracovat v pěti oblastech. Kromě tří 
pohybových, jimiž jsou přirozená cvičení, 
obratnost a dovednosti s míčem, také oblasti 
rozvíjení poznání a kulturně společenské. 
Každé dítě zapojené do  projektu dostane 
sešit, do kterého si bude zaznamenávat své 
úspěchy pomocí samolepek. Po  úspěšném 
dokončení a  splnění všech úkolů dostane 
každý účastník diplom a malou odměnu. Vě-
řím, že většinu děti tento projekt nadchne.
Čeká nás ještě hodně práce. Odměnou za ni 
nám budou rozzářené oči dětí, kterým se 
prostředí školy bude líbit a budou si sem rádi 
chodit hrát a učit se se svými kamarády.

Vlasta Crhonková, ředitelka MŠ
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vydává Obecní úřad v Bukovince. Adresa: Bukovinský zpravodaj, Obecní úřad Bukovinka, 
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Toto číslo bulletinu vychází v srpnu 2017 nákladem 200 kusů, tiskne Tiskárna  

A.M.G., s. r. o., Adamov. Zaslané příspěvky a fotografie redakce nevrací a v případě 
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Obecní úřad – úřední hodiny
www.bukovinka.cz
Starosta: 
Pavel Malík 
mobil: 724 186 386
e-mail: starosta@bukovinka.cz
středa:  7.30-10.00, 16.00-18:00
pátek:  16.00-18:00
Místostarostka:
Ing. Marta Pořízková  
mobil: 731 410 712
e-mail: info@bukovinka.cz
středa: 16:00-18:00
pátek:  16:00-18:00
Czech POINT, ověřování podpisů a listin, 
evidence obyvatel a pokladna v úřední 

hodiny, mimo úřední hodiny po telefo-
nické domluvě.

Pověřený úřad pro obec Bukovinka
Městský úřad Blansko, náměstí Svobo-
dy 32/3 a  nám. Republiky 1, telefonní 
ústředna 516  775  111, www.blansko.cz 
– živnostenský úřad, odbor dopravy, ži-
votního prostředí, vydávání občanských 
průkazů a pasů, sociální odbor.
Stavební úřad pro obec Bukovinka je 
na Úřadu městyse Jedovnice, Havlíčko-
vo nám. 71, telefon 516 528 212.
Matrika pro obec Bukovinka je na  Úřa-
du městyse Křtiny, Křtiny 26, matrikářka 
paní Zdeňka Šídlová, mobil: 724 367 961.


